
大韩民国中国学研究的中心。
The Korean Association for Chinese Studies (KACS) is 

the center of Chinese Studies in Korea
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学会会长致辞
President’s Greetings

大韩中国学会截至目前所取得的发展和成果是令人骄傲的。这是学会全体
会员的关注与热情的产物，也是各位研究者忠实履行使命的结果。但是，
由于学龄人口的减少、社会环境与价值观的变化、媒体的发展和教育模式的
变化等，教授者的教育危机和研究者的研究危机要求我们重新反省大学本
来的使命，转换应对未来社会的思考方式。
The development and accomplishments that the Korean Association for Chi-
nese Studies (KACS) has achieved have been amazing. It is the fulfillment of
every association member’s interest and passion and the result of having faith-
fully accomplished our researchers’ missions. However, the crisis we face as
teachers and researchers, due to the reduction of the school-age population,
the change in social environment and values, the development of social media,
a change in education paradigms, and many other factors make us reflect again
on the substantial duty of higher education and require us to transform our
thoughts for preparation of future society.

大韩中国学会将通过学术研究信息的共享与交流、研究氛围的营造等举
措，提供透明、公正的学术研究平台。通过知识信息的再生产，促进社会发
展，引领学术潮流，为学会的可持续发展探索方向和方法。汇聚全体会员
的力量，加强国内外实质性的学术合作与交流，扩大学会的影响力和知名
度，为使学会成为具有较高国际影响力的专业学术团体而不懈努力。
The KASC will provide a clear and fair academic research platform through
support for the research environment and the information sharing and ex-
change of academic research. By encouraging social development and lead-
ing academic flow by way of information distribution, we will find the needed
direction and methods for sustainable development. Furthermore, we will do
our best to jump into the global-level association beyond Korea by gathering
all members’ capabilities and reinforcing academic cooperation and ex-
change inside and outside of the country.

大韩中国学会第18任会长金荣奇
The 18th Chairman Kim Young Kie 
at the Korean Association for Chinese Studies

金荣奇 Kim Young Kie



机关名
大韩中国学会

设立日期
1983.10.23

会员数
约 1,200名

会长
金榮奇

“大韩中国学会” 创立于1983年, 其前身为“釜山庆南中国语文学会”。1984年发行学会杂志
《中国语文论集》, 成为釜山、蔚山、庆南地区中国语言文学研究的中心。2000年以后, 学会进

一步面向全国发展,扩大规模，并将学会名称更改为“大韩中国学会”, 学会会刊名称也更改
为《中国学》, 不仅包括语言文学类的研究, 还发展成为包括中国学整个学术领域研究在内的
综合型学会。

大韩中国学会现况
Current Situation of the 
Korean Association for Chinese Studies

大韩民国中国学研究的中心
The Korean Association for Chinese Studies
The Center of the Korean Association for Chinese Studies Research

网站
http://daehanchi.org/

邮箱地址
daehanchina1983@daum.net

学术期刊名称
《中国学》

年度发行次数
4期(3、6、9、12月)



The Korean Association for Chinese Studies was established in 1983 as the Association of
Busan, Ulsan, Gyeongnam Chinese Language and Literature. Upon its publication of the ac-
ademic paper ‘Chinese research paper’ in 1984, it took its place as the center of Busan,
Ulsan, Gyeongnam’s Chinese language and literature research. In 2000, as it came to aim
for a nationwide association, it changed its name to ‘Korean Association for Chinese Stud-
ies.’ It also changed its research paper title to ‘Chinese Studies’ and developed a compre-
hensive association that could accept not only literature and language but also the entire
range Chinese Studies research.

2006年被评选为韩国研究财团登载候补志, 2014年被评定为韩国研究财团登载志。从2016
年开始,每年发行4期（3月、6月、9月、12月）学术杂志。 2018、2019、2020年均入选韩国研究
财团学术期刊支援事业(入选率为26.9%)。这表明, 本学会期刊无论在数量还是质量评价
上, 都大大领先于国内其他学术杂志。
In 2006, KASC was nominated as a listed candidate for the National Research Foundation
and became the nominated paper of the National Research Foundation in 2014. It has been
issuing the research paper 4 times per year (March, June, September, December) since
2016. In 2018, 2019, and 2020, it was selected as the sponsor company of the National Re-
search Foundation research paper. This demonstrates that our research papers are advancing
more than other national research papers in two aspects, namely quantitative evaluations
and qualitative evaluations. 

《中国学》涵盖的研究领域不仅包括已有的中国语言文学, 还包括汉语教育、文化、历史、哲
学、社会科学、地域学、宗教学等具有时代特色的研究领域。
本学术期刊在广泛意义上具有“客观性、专业性、融合性、激励性、扩张性”等五大学术价值。

《中国学》正是通过对这五种学术价值观的追求, 实现与其他学术杂志的差异化, 从而巩固
在相关领域专业学术杂志的引领地位。
The range of ‘Chinese Studies’ encompasses not only the original topics of Chinese language
and literature but also Chinese education, culture, history, philosophy, social studies, geol-
ogy, religion, and many other new emerging areas that relate to Chinese studies. 
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大韩中国学会沿革
History of the Korean Association for Chinese Studies

1983. 10. 23.  
釜山庆南中国语文学会(现 大韩中国学会前
身) 创立总会, 李根孝教授任首任会长
1983.10.     
召开第一届学术大会
1984.10.30.  

《中国语文论集》创刊号发行
1995.12.31.  

《中国语文论集》发行第10辑
2000.01.01.  
学术期刊名称变更为《中国学》
2000.02.26.  
学会名称由釜山庆南中国语文学会变更为现
在的大韩中国学会
2000.06.     
召开第一届国际学术大会
2001.10.     
与中国人文学会共同举办联合学术大会
2003.8.31.   

《中国学》发行第20辑
2010.02.     
每年与中国人文学会、韩国中国文化学会共同
举办联合学术大会
2014.12.    
学术期刊《中国学》被评为"登载志"
2015.03.31.  

《中国学》发行第50辑. 发行次数由 每年3次增
加至每年4次
2017.11.     
设置学术奖
2019.06.13.  
设置优秀论文奖
2019.10.06.  
废除学术期刊《中国学》投稿论文的
审查费

2019.12.07.  
设置优秀评委奖
2020.10.29.  
学术期刊《中国学》连续3年入选
"学术支援事业"
2020.12.31.  
设置功劳奖
2020.11.01.  
学术期刊以93.64分继续被评为"登载志"
2020.11.21.  
大韩中国学会主办了14届中国学相关学术会
议及秋季联合学术大会
2021.01.01.  
金荣奇就任第18任会长
2021.05.15.  
召开春季联合学术大会
2021.06.19.  
召开4个学会的春季联合学术大会
2021.06.30.  

《中国学》发行第75辑
2021.07.01.  
设置新进研究者奖
2021.12.11.  
预计召开秋季国际学术大会

1983

2021



大韩中国学会组织
The Organization Structure of 
the Korean Association for Chinese Studies 

会长

副会长监事
事务局

学术委员会 编辑委员会 对外协力委员会 宣传涉外委员会 运营委员会 硏究倫理委员会 学术奖选定委员会 硏究丛书委员会

顾问委员会



学术大会
Academic Conferences

本学会单独主管的国内学术大会分别于
春季和秋季召开两次，发表所有中国学
相关领域的研究论文及成果。另外，通过
邀请国内外著名学者发表基调演讲、特别
讨论会、各专业领域讨论会、新进研究者讨
论会等发表研究论文，成为研究成果共
享的场所。
The Association (also) holds 2 domestic aca-
demic conferences per year with its Spring
and Autumn Academic Conferences, and it announces the winning research papers and their re-
sults, which may include any field related to Chinese studies. 
In addition, the KACS invites famous domestic and foreign scholars to present keynote talks, spe-
cial sessions for each area of Chinese studies, and presentations in rising research in which various
research papers are announced, creating a hotspot for sharing such research achievements. 

春季、秋季学术大会
Spring&Autumn 
Independent 
Academic Conference

大韩中国学会每年召开春季、秋季学术大会和春季、秋季联合学术大会，共4次学术大会。
Every year, the Korean Association for Chinese Studies holds 4 academic conferences: the
Spring and Autumn Independent Academic Conference, and the Spring and Autumn United
Academic Conference.



联合学术大会
The United Academic 
Conference

∙   从2017年开始大韩中国学会每年与岭南中国语文学会(岭南圈)、中国人文学会(湖南圈)、
韩国中国文化学会(忠淸圈)举办春季联合学术大会

   Since 2017, the Association has held the Spring United Academic Conference with the
Korean association for Chinese Studies, Yeongnam Chinese Language and Literature As-
sociation, Chinese Literature Association and Society of China Culture in Korea every year.

∙   从2001年开始本学会每年与中国人文学会共同举办秋季联合学术大会
   Additionally, the KACS has been holding the annual Autumn United Academic Conference

together with the Chinese Literature Association annually since 2001. 

∙   东西大学（山东大学）、东亚大学（东北师范大学）孔子学院共同举办学术会议
   Conference held with Dongseo University (Shandong University) and Confucius Institute

of Dong-A University (NortheastNormal) University.

∙   推进与其他国家中国学相关学会的学术大会全球化
   Promoting the globalization of academic conference as well as Chinese-related academic

conferences in other countries.



最近5年学术大会举办现况
The Current situation of the Recent 5 year Academic Conferences

举办年度 学术大会日期 论文发表篇数 学术大会主题

2017年
05.27. 26篇 孔子与中国
06.17. 22篇 崛起的中国内与外 : 语言、文化以及政治经济
11.25. 43篇 现代中国文化宗教政策的理论与现实

2018年
04.27. 30篇 斯文在兹同坐问道―大数据时代东亚文明共同体之探索
06.09. 36篇 人文学者眼中的中国故事
11.24. 38篇 中国学研究的现状与发展方向探索

2019年
06.01. 36篇 中国的前景，中国学的未来
11.23. 34篇 回顾大韩中国学会(1983-2019)
12.07. 41篇 第四次工业革命时代，中国人文学的未来与展望

2020年
06.13. 38篇 中国人文学跨学科平台的认识与展望
07.11. 28篇 在中韩人离散者的重构与发展性整合
10.31. 51篇 东亜细亜人文学的现代再编
11.21. 57篇 为社会可持续发展（SDGs）探索中语中文学作用论

2021年
05.15. 22篇 离散与多文化主义
06.19. 21篇 中国人文学跨学科平台的认识与展望
12.11. 中国学研究方法与中国学研究前瞻
12.18. 新标准时代, 中国人文学论谈



学术活动
Research Activity

本学会通过学科间的对话、地区间的对话，为跨越学科与地域界限，正在做出各种努力。
每年通过地区间的交流，引导活跃的学术讨论，努力提高学术期刊研究论文的质量。在这
种目标下，与其他学会定期举办联合学术大会，并且还在筹备国际学术大会。 
同时，为了鼓励研究者的科研热情，从2019年10月6日开始废除了投稿论文的"论文审查
费"。另外，资助年轻学者研究团队，积极接受该团队的研究成果。
The KACS is devoting diverse efforts to exceed the school system and local regions through
conversation with school system and local regions. Every year, the Association is leading
the research debate through local regional exchange and making efforts to increase aca-
demic journal and research paper productivity. To fulfill this purpose, the Association is reg-
ularly arranging international academic conferences and united academic conferences with
other associations.
In addition, in October 2019, the KACS abolished the evaluation fee for research paper sub-
mission in order to encourage research submission and publication. Also, it supports young
scholars’ research groups and accepts those results in the Association’s academic journal.

研究团队: 汉语语法、汉语教育、中国现代诗、中国小说、华人华文文学、中国宗教政策、汉字
研究、中国电影、中国文化、中国教育政策与教育产业、中国社会科学
分学科研究团队活动和通过学会及学术期刊发表研究成果，成为发展本学会和学术期刊
的巨大原动力。这些研究团队按季度定期举行学术讨论会，并将研究成果刊登在大韩中国
学会的学术期刊《中国学》上。另外，学术大会特别分科正在发表研究成果。 
The publication of results through research groups activities, conferences, and journal arti-
cles has been the driving force of the KACS. Supported research groups also hold research
debates every quarter and release the results in the Korean Association for Chinese Studies
research paper ‘Chinese Studies.’ Additionally, it publishes the research results from the
special academic conference department.

研究团队
Research Group



最近3年大韩中国学会期刊《中国学》 发行现状
The Publication Current Situation of the Recent 3 years’ Korean Association for 
Chinese Studies Paper《中国学》

*学术大会发表论文集除外，只包括学术论文
*Excluding Research Competition Research Paper. Only including research papers

学术期刊发行 3月发行 6月发行 9月发行 12月发行 计
2021年 刊登篇数 22篇 29篇 ― ― ―

发行面数 472页 595页 ― ― ―
2020年 刊登篇数 23篇 15篇 20篇 37篇 总计 95篇

发行面数 461页 316页 419页 774页 ―
2019年 刊登篇数 19篇 23篇 25篇 18篇 总计 85篇

发行面数 377页 424页 430页 349页 ―



学会奖
Encouragement of Research Activities with Awards and Recognition

大韩中国学会设置学术奖、新进研究者奖、优秀论文奖、优秀评审奖、功劳奖，每年评选并
颁奖，学术奖和新进研究者奖、优秀论文奖、优秀审查委员奖、功劳奖旨在激发学会会员的
研究热情。这对于提高学术期刊的质量大有裨益，也大大提高了学会的水平。 
The Korean Association for Chinese Studies also distributes several awards: the Research
Award, the New Researcher Award, the Excellent Research Award, the Excellent Examiner
Award, and the Achievement Award every year. The Research Award, Excellent Research
Award, Excellent Examiner Award, and Achievement Award focus on elevating association
members’ research ambitions. They have been beneficial in raising the quality of research
papers and greatly increasing the association’s level of recognition. 

∙   学术奖 : 选定学术研究价值突出的论文，每年秋季学术大会时颁发学术奖。通过优秀研
究者和登载优秀论文，扩大本学术期刊指向的学术影响力，为激发优秀研究者的研究
氛围，每年评选3人并向其颁发奖牌和奖金。  

   Research Award: Every year, the Association awards prizes to research papers with sig-
nificant research value. The KASC selects 3 researchers and their papers every year for
recognition and acknowledges them with prizes and awards in order to expand the re-
search papers’ reach and inspire continued study and other researchers in these areas.

∙   新进研究者奖 : 评选在学会研究活跃的新进研究者。此奖项是为鼓励学术成长，激励学
会发展而设置。每年召开秋季学术大会时，都会选出1人颁发奖牌和奖金。

   New Researcher Award: The Association selects a new researcher who actively partici-
pates in research activities within the Association. This award was created to encourage
and develop academic growth. The KACS presents this award and prize to 1 person every
year in the autumn academic conference.

∙   优秀论文奖 : 在韩国学术期刊引用索引(KCI; KOREA CITATION INDEX)的《中国学》学术
期刊引用信息中，被引用次数最多，为提高大韩中国学会和学术期刊《中国学》的地位
做出贡献的论文。在春季学术大会上，颁发奖牌和奖金。通过颁发被引用次数最多的优
秀论文，提高了对本学会论文评价的信赖和客观性。 

   Excellent Research Paper Award KCI: This award has been established to recognize
achievements that raise the status of the research paper ‘Chinese Studies’, and the Korean
Association of Chinese Studies as a whole by having the greatest number of citations in
Korean Citation Index (KCI) ‘Chinese Studies.’ 
This award is given at the Autumn Academic Conference. It is given to the researcher
whose paper has contributed most greatly to Chinese studies by being the most often
cited research paper according to the Korean Citation Index. 



∙   优秀审查委员奖 : 为了认可为公正的论文审查和提高论文质量做出巨大贡献的审查委
员，每年评选5人，在秋季学术大会上颁发奖牌和奖金。为了写出优秀论文，研究者的
研究能力固然重要，但拥有卓越眼光的相应学术领域专家的正确评价和方向性提示也
至关重要，因此制定了该奖项。

   Excellent Examiner Award: The KASC presents 5 people every year with awards and prizes
in the autumn academic conference to recognize examiners’ achievement. These exam-
iners contribute significantly to fair research paper evaluation and increase research paper
quality. This award has been established to recognize that thorough and detailed evalu-
ation by a field expert is vitally important for the submission of an excellent research
paper. 

∙   贡献奖 : 为肯定会员对学会发展做出的巨大贡献，于2020年设置。
   Achievement Award: This award was founded in 2020 to recognize the member who has

contributed most significantly to the Association’s development. 



47011 釜山广域市 沙上区 周礼路 47
东西大学 中文系（大韩中国学会）
Department of Chinese Language, Dongseo University
47, Jurye-ro, Sasang-gu, Busan, Republic of Korea 47011
TEL +82 51 509 5767   
FAX +82 51 509 5798
http://www.daehanchi.org
E-mail : daehanchina1983@daum.net


